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Pozdrav prisutnima, bivšim članovima UO i gostima. Bonjour à Tous! 

Deset godina u čovjekovu životu je značajno i dugo razdoblje te se obično pravi bilanca 

učinjenog u tom periodu. U životu jedne udruge nije toliko riječ o dužini razdoblja, ali je svakako 

riječ o značenju i uvijek se pokušava sagledati učinjeno i analizirati što i kako je bilo, te zaključiti 

što i kako dalje. 

Naša Udruga slavi deset godina „svog postojanja“ i kako piše na našoj stranici: Tout a 

commencé le mercredi 24 mars 2004 à 18 h au Rectorat de l´Université de Zagreb i sada je 

trenutak da se osvrnemo na njeno djelovanje, ispunjenje ciljeva koje si je zadala, kao i 

upoznavanje s onima koje ima pred sobom. 

Osnovana je na poticaj M. Olivier Brochet-a, savjetnika za suradnju i kulturnu djelatnost 

Francuskog veleposlanstva u Hrvatskoj, sa suradnicom gospođom Jasnom Bas (pozdrav) koji su 

okupili grupu bivših stipendista (pozdrav prisutnima). Počeci osnivanja su se odvijali kroz razne 

radne sastanke a tema im je bila: pisanje statuta (gosp. Benko), diskusije o ciljevima i njihovo 

definiranje (Preradovićeva 40) i na kraju je uslijedila priprema osnivačke skupštine koja se 

održala ovdje na Rektoratu Sveučilišta u Zagrebu (evociranje mjesta). Mi se eto vraćamo na 

„mjesto zločina“, ali kao slavljenici i ovo spominjanje mjesta zločina je figurativno i samo želim 

istaknuti da smo vezani za Sveučilište u Zagrebu koje nam je, uz Francusko veleposlanstvo, 

uvijek davalo i daje svestranu podršku u našem djelovanju i to posebno u dva mandata rektora 

prof. dr. sc. Alekse  Bjeliša kojemu zahvaljujem i javno molim ispriku ako sam nekada pretjerala 

u traženjima za Udrugu, no to samo govori o mojoj privrženosti istoj, a kako je i on član naše 

Udruge, možda je Udruga zato i uživala toliku njegovu podršku u našem radu. (HVALA) 

Koja je zapravo specifičnost naše Udruge u odnosu na druge slične frankofone udruge? 

 Udruzi pripadaju uglavnom osobe različitih profesionalnih profila „koje su određeno vrijeme 

boravile u Francuskoj kao stipendisti u cilju visokoškolskog obrazovanja ili profesionalnog 

usavršavanja.“ (Statut) S obzirom na raznovrsnost akademskog obrazovanja naših potencijalnih 

članova, raznovrsne su i mogućnosti djelovanja Udruge. To znači, tržišnim rječnikom izraženo 

naša je „ponuda raznovrsna“.(Primjeri: Zgrabljić, novinar; Velimirović, prevoditelj; Grizelj 

docent-veterina). Manji je broj onih koji su završili humanističke nauke, a za profesorski smjer 

postoji naravno posebna udruga. No neki članovi mogu pripadati objema udrugama. 



S obzirom na mogućnosti našeg članstva, mi smo i organizirali događanja po tom kriteriju i ako 

pogledate našu stranicu, uvjerit ćete se u to.(Pregled stranice). Organizirana su predavanja na 

razne književne teme, povijesne, lingvističke, teme iz područja medicine, kulturne baštine, 

zatim izložbe (suveniri, Botteri, sv. Martin), koncerti (Dovedan, Lana, Varaždin, Milka Ternina, 

klasična glazba-Duo sforzato i poslovično uspješna suradnja s prof. Sonjom Stević iz Francuske  

alijanse i njenom grupom Chantalliance), izleti putevima sv.Martina-Europski kulturni itinerer, u 

suradnji s Pučkim otvorenim učilištem Dugo Selo, gospodarski skup u Trakošćanu (Lana), susreti 

sa studentima iz Roubaix-a TTF, gostovanje izlagača iz Ēcole doctorale francophone en sciences 

Sociales Bucarest, predavanje stranih profesora predavača prof. Marca Gjidare i Luise Lambrichs 

kazališna predstava Candide amaterske grupe OPTIMISTI, redovite mjesečne konverzacije (les 

assidus, hvala lektorima i sudionicima iz Ambassade), organiziranje prigodnih okupljanja npr. na 

temu karnevala kada je ostvarena uspješna suradnja s osnovnom školom Mato Lovrak i prof. 

Dubravkom Šernhorst ili nastup učenika profesorice Jasne Gajić ili ... više ne mogu nabrajati, 

vremensko ograničenje mi ne dozvoljava rentrer en détails, i kao što sam spomenula sve je na 

našoj web-stranici. 

No moram istaknuti jedno posebno gostovanje, gospodina Albert Fert-a, prix Nobel de physique 

2007., susret koji je ostvaren uz pomoć rektora Bjeliša i člana Udruge prof. Hamzića s PMF-a koji 

je bio njegov doktorand. 

Na kraju želim izdvojiti jedno događanje koje je postalo redovito zadnje 4 godine:  Skup 

hrvatsko-francuski dodiri (Colloque des contacts croato-français, prijedlog gosp. Potočnjak) i koji 

se održavao u Mjesecu frankofonije, ali je ove godine predviđen za kraj svibnja. Tema je uvijek 

bila neka osoba ili događanje koje Hrvatsku povezuje s Francuskom npr: predstavljanje naših 

stipendisti, dr. Mirko Dražen Grmek, prof. Slavko Ježić, Croatie, la voici. I s posebnim ponosom 

ističem da smo s dva skupa (Grmek, Ježić) izdali zbornike koje smo djelom financirali sredstvima 

dobivenim na natječaju Hrvatske akademije, a djelom kao donaciju prof. Mislava Ježić. Kada 

spominjem sredstva, moram naglasiti pomoć Service culturelle de l´Ambassade de France, koja 

je, kako sam istaknula naš osnivač, naš roditelj... Nadam se da ju nismo iznevjerili, kao ni naše 

članove i ciljeve koje smo si zadali. 

Na vama je da prosudite koliko smo u tome uspjeli. 

 

Irena Stopfer, prof. 

  


